
Tirsdag den 1. marts 2022 holdt skolebestyrelsen ved Brovst Skole ordinært skolebestyrelsesmøde.  

 

På mødet drø�ede vi følgende punkter:  

 

Orientering 

Eleverne orienterede om, at der ønskes nye elevmøbler i klynge 300. Det er ledelsens mål, at det ønske 

kan imødekommes ved udgangen af 2022, hvilket vil betyde, at alle elevmøbler på Brovst Skole er ble-

vet udski�et i løbet af de sidste tre år. 

Ledelsen orienterede om, at Brovst Skole formentligt kan blive vært for undervisnings(lbud for ukrain-

ske flygtningebørn i Jammerbugt kommune. Ledelsen orienterede desuden om, at der opleves udfor-

dringer i forhold (l at få forældre (l at bakke op om og møde op (l fælles møder for forældrene. Det 

blev beslu,et, at problema(kken dagsordenssæ,es på et senere skolebestyrelsesmøde. 

Forældrene orienterede om, at de oplever at bilisterne i Østergade ikke respekterer skolepatruljen, 

hvorfor der opstår farlige situa(oner. Det blev a�alt, at ledelsen tager ini(a(v (l at invitere poli(et på 

besøg hos skolepatruljen, da det kan have en kortvarig posi(v effekt. 

 

Trafikale udfordringer på og omkring Brovst Skole 

Skolebestyrelsen havde inviteret Helle Bak Andreasen (l at deltage i punktet. Problema(kken omkring 

de trafikale udfordringer på og omkring Brovst Skole blev drø�et, og det blev beslu,et, at skolebesty-

relsen udarbejder en skrivelse, som sendes (l Børne– og Familieudvalget og Teknik og Miljø udvalget i 

Jammerbugt Kommune. Skolebestyrelsen vil fortsat presse på i forhold (l at få etableret en signalregu-

lering i krydset Østergade/Skolevej. 

 

Skolebestyrelsens skrivelse kan læses her: 

 

Sikker skolevej 
I budgeta�alen for 2022 står der følgende: 

 

”Sikker skolevej i dialog med vejdirektoratet 

Der ønskes øget fokus på trafiksikker skolevej �l Brovst skole ved etablering af fodgængerfelt med sig-

nalanlæg samt skilt ved udkørsel fra Skolevej, og de e prioriteres i dialog med Vejdirektoratet.” 

 

På baggrund af ovenstående har Teknik og Miljø været i dialog med Vejdirektoratet. I forlængelse af 

denne, har skolebestyrelsen drø�et forskellige løsningsmodeller, og har i den forbindelse peget på en 

løsning, hvor der etableres signalregulering i krydset Skolevej/Østergade. 
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Skolebestyrelsen har et ønske om, at der på rela(vt kort sigt findes en løsning på, hvordan en sådan 

signalregulering kan etableres. Vi oplever dagligt farlige situa(oner, hvor bilister ikke respekterer den 

(dsbegrænsede has(ghedsnedsæ,else, ligesom de heller ikke respekterer skolepatruljen. Vi oplever 

ugentligt, at skolepatruljen er begrænset i forhold (l at udføre deres opgave, fordi bilisterne ikke re-

spekterer deres (lstedeværelse. I (dsrum, hvor der ikke er skolepatrulje og has(ghedsnedsæ,else, op-

lever elever og forældre meget o�e, at bilisterne ikke respekterer fodgængerfeltet og blot kører videre, 

selvom der er gående, der skal over. Sidste vinter betød de,e, at en af skolens elever blev påkørt af en 

lastbil i fodgængerfeltet. Heldigvis skete påkørslen med lav fart, således eleven ”kun” brækkede krave-

benet. 

 

Vi har gentagne gange kontaktet Nordjyllands Poli( på baggrund af ovenstående oplevelser, hvilket har 

betydet, at Poli(et flere morgener har bistået skolepatruljen. Poli(et har ved disse lejligheder aner-

kendt, at trafikmængden på Østergade er meget stor. 

 

Utrygheden i forhold (l ”skolevejene” betyder desværre, at mange forældre vælger at køre deres børn 

(l/fra skole. De,e skaber ekstrem meget trafik på skolens område i forbindelse med skoledagens be-

gyndelse og afslutning. Den megen trafik skaber farlige situa(oner, når bilisterne skal ud fra Skolevej (l 

Østergade. 

 

Det er således skolebestyrelsens ønske, at de trafikale forhold på og omkring Brovst Skole fortsat har 

kommunalbestyrelsens opmærksomhed, samt at der sæ,es handling og ressourcer bag budgeta�alen 

for 2022. Vi mener ikke, at den ønskede signalregulering kan vente. Ind(l nu har vi været forskånet for 

uheld, men som det fremgår af ovenstående, har vi en stor bekymring for, at det kun er et spørgsmål 

om (d, før der sker en alvorlig ulykke. 

 

Skolebestyrelsen er bekendte med, at kommunen kan etablere anlæg på statens areal. Derfor opfor-

drer skolebestyrelsen (l, i (lfælde af at der ikke hur(gt kommer et posi(vt svar fra Vejdirektoratet, at 

Kommunalbestyrelsen afsæ,er de fornødne midler (l etablering af signalregulering i krydset Skolevej/

Østergade.  

 

Elevtal 2022/2023 

Ledelsen orienterede om de forventede elevtal i rela(on (l skoleåret 2022/2023. Der var særligt fokus 

på antallet af elever på kommende 0. årgang. Som det aktuelt ser ud, bliver der to 0. klasser, hvilket 

betyder, at Brovst Skole er tosporet på alle årgange. 

 

 

Skoleårets næste ordinære skolebestyrelsesmøde er onsdag d. 30. marts. 

 

På skolebestyrelsens vegne  

 

Dorthe Tranholm Larsen 

Formand for skolebestyrelsen 

Kontakt: 
Hvis du ønsker at komme i kontakt med skolebestyrelsen, kan du kontakte os ved at sende en besked i 

Aula 


